
 

 

 
 
 
 
Nr. 74/2022 
 

PROCES – VERBAL 
 

 Încheiat azi, 23 septembrie 2022, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului Local 
al Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 16 membri, 2 reprezentanți ai satelor 
aparţinătoare Municipiului Sfântu Gheorghe, Miklós András – sat Coşeni, Baloga Csilla - sat 
Chilieni, lipsind: Ferenczy Ágnes-Kanilla, Jancsó Éva, Kondor Ágota, Lakatos László, Sipos 
Dóra-Viola. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 40 lit. c și art. 42 din HCL nr. 95/2020 privind aprobarea 
Regulamentului de organizare şi funcţionare al Consiliului local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare, respectiv în conformitate cu prevederile 
art. 133 alin. (2) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. b din OUG nr. 57/2019 privind 
Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, prin Dispoziţia emisă de 
primarul municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 1230/2022. Ședința se desfășoară prin sistemul de 
audioconferință STS. 
 La şedinţă participă, conform legii: Vargha Fruzsina și Toth-Birtan Csaba viceprimarii 
municipiului Sfântu Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al municipiului Sfântu 
Gheorghe.  
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Bună ziua. 
Haideți să facem o prezență.” 
 Se dă citire listei consilierilor locali care răspund cu prezent.  
 (lb.r.): „Suntem prezenți 14. Putem să ăncepem, dar înainte de a intra în Ordinea de zi, 
vrea să întreb dacă cineva are de adăugat proiect de hotărâre pe Ordinea de zi mai.”  
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Da, dl. președinte, am de 
adăugat 3 punte pe Ordinea de zi. Unul ar fi: pentru aprobarea modificării devizului general, 
aprobat prin HCL nr. 92/2019 privind aprobarea studiului de fezabilitate pentru obiectivul de 
investiții „Modernizarea transportului în comun prin construirea unui depou pentru vehicule de 
transport public”, cu modificările ulterioare. Al doilea ar fi: pentru modificarea devizului 
general, aprobat prin HCL nr. 114/2019 privind aprobarea studiului de fezabilitate pentru 
obiectivul de investiții „Realizare terminal transport publicurban-județean, interjudețean”, cu 
modificările ulterioare, iar trei ar fi: privind aprobarea rectificării bugetului general al 
municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2022. 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc dl. 
viceprimar. Supunem la vot adăugarea celor trei puncte pe Ordinea de zi. Eu sunt de acord cu 
punctul D1, D2 și D3.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord cu întroducerea celor 
trei puncte.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.r.): „De acord.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord cu întroducerea 
punctelor D1, D2 și D3.” 
 Domnul consilier JANÓ MIHAIL (lb.r.): „Sunt de acord cu punctele D1, D2, D3.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.r.): „Sunt de acord cu punctele D1, 
D2 și D3.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.r.): „Sunt de acord cu întroducerea punctelor 



 

 

D1, D2 și D3. Mulțumesc.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord cu întroducerea 
punctelor D1, D2, D3.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.r.): „Sunt de acord 
întroducerea punctelor D1, D2, D3 pe Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe Ordinea de 
zi a punctelor D1, D2, D3.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.r.): „Sunt de acord cu 
întroducerea punctelor D1, D2 și D3 pe Ordinea de zi.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Sunt de acord cu întroducerea 
punctelor D1, D2 și D3.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord cu întroducerea punctelor 
D1, D2, D3.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.r./lb.m): „Sunt de acord cu 
întroducerea punctelor D1, D2 și D3.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu întroducerea 
punctelor D1, D2, D3.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Székely Kincső), 
întroducerea pe Ordinea de zi a punctelor D1, D2, D3. 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Acum vă rog să votați Ordinea de zi în întregime. Eu sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu Ordinea 
de zi.” 
 Domnul consilier JANÓ MIHAIL (lb.r./lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.r.): „Da, și eu sunt de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r./lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.r./lb.m.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.r./lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.r./lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.r./lb.m): „Sunt de acord cu Ordinea de 
zi.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu Ordinea de 
zi.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Székely Kincső), Ordinea 
de zi. 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, doresc să vă supun atenției următoarele: potrivit 
art. 228 din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua parte la deliberarea şi 
adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în problema supusă dezbaterii. 
Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe înainte de începerea ședinței 
interesul personal pe care-l au în problema respectivă. Dacă nu este nimeni în această situație, 
trecem la Ordinea de zi, dar înainte aș vrea să vă rog să aprobați, ca toate punctele să fie votate 
la urmă. Eu sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r./lb.m.): „Da, sunt de acord.” 



 

 

 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JANÓ MIHAIL (lb.r./lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r./lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.r./lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.r./lb.m): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Székely Kincső), votarea 
la sfârșit a punctelor. 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc. 
Trecem la punctul 1.” 
 PUNCTUL I de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru modificarea și completarea 
HCL nr. 189/2022 privind aprobarea depunerii cererilor de finanțare și a cheltuielilor legate de 
proiecte pentru reabilitarea termică a unor blocuri de locuințe din municipiul Sfântu Gheorghe. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Datorită solicitării de 
clarificări transmisă pe platforma electronică PNNR, trebuie să modificăm HCL nr. 189, l-am 
mai modificat la unele blocuri de locuințe, pentru care a fost depus cerere de finanțare, și 
acuma va trebui să-l modificăm pentru alte grupuri de blocuri de locuințe, cum ar fi: bl. 2, sc. 
A, B, C, D, E, strada Kossuth Lajos, bl. 3, sc. A, B, C, D, E, F, G, strada Mihai Viteazul și cred 
că atâta, pentru astea sunt modificări, cum au fost și în cazurile precedente. Deci se modifică 
descrierea sumară a lucrărilor de investiții, de reabilitare, respectiv se explicetează valoarea 
totală, valoarea eligibilă în cadrul PNNR și valoarea TVA-ului aferent. N-aș da citire cifrelor, 
le vedeți în material. Mulțumesc.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Vajna László), 
HOTĂRÂREA NR. 388/2022. 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Vă mulțumesc. 
Comisiile de specialitate I, II și V au dat acordul. Urmează punctul D1.” 
 PUNCTUL D1 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării 
devizului general, aprobat prin HCL nr. 92/2019 privind aprobarea studiului de fezabilitate 
pentru obiectivul de investiții: „Modernizarea transportului în comun prin construirea unui 
depou pentru vehicule de transport public”, cu modificările ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Se pare, că pentru acest 
obiectiv de investiții, deviul general a fost subevaluat. A avut loc o rundă de procedură de 
achiziție publică. Nu s-a depus nici o ofertă. Am transmis porictantului devizul general și l-a 
modificat. Acum are valoarea totală de 26.763.501,23 lei, inclusiv TVA, ceea ce reprezintă o 
majorare de circa 23% față de prețul vechi.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Vajna László), 
HOTĂRÂREA NR. 389/2022. 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Vă mulțumesc. 
Comisiile de specialitate I, II și V au dat acordul. Urmează punctul D2.” 
 PUNCTUL D2 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru modificarea devizului 
general, aprobat prin HCL nr. 114/2019 privind aprobarea studiului de fezabilitate pentru 



 

 

obiectivul de investiții: „Realizare terminal transport publicurban-județean, interjudețean”, cu 
modificările ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Este un caz asemănător. 
Alaltăieri a fost termenul limită pentru dpunerea ofertelor. Iarăși nu s-a depus nici o ofertă. 
Proiectantul a modificat valoarea devizului general, acuma aceasta devine 6.451.055,40 lei, și 
în acest caz este o majorare de circa 23% față de valoarea veche.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Vajna László), 
HOTĂRÂREA NR. 390/2022. 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc 
mult. Comisiile de specialitate I, II și V au dat acordul. Mergem mai departe la punctul D3.” 
 PUNCTUL D3 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării 
bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2022. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Modificarea de buget este o 
modificare defapt între capitole, respectiv între articole bugetare. Unele apar cu minus, altele 
apar cu plus. Nu avem rezerve suplimentare, din care să alocăm fonduri. Se scot 200.000 de lei 
din fondul de rezervă. Este o listă de cheltuieli pentru anumite unități de învățământ, respectiv 
pentru funcționarea educației antepreșcolare. Se scot 721.222 de la cheltuielile pentru sănătate. 
Se diminuează bugetul teatrelor, respectiv se suplimentează bugetul Casei de Cultură ”Kónya 
Ádám”. Se acordă o completare la ajutorul de expoatare la infrastructura sportivă administrată 
de Sepsi Rekreatív. Se majorează 35.000 de lei bugetul Direcției de Asistență Socială pentru 
plata unor ajutoare de urgență. Se acordă 500.000 de lei pentru plata serviciilor de salubritate, 
și aceeași sumă se acordă pentru întreținerea și repararea drumurilor și trotuarelor.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Vajna László), 
HOTĂRÂREA NR. 391/2022. 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Mulțumesc 
mult dl. viceprimar. Acestea au fost cele 4 puncte de pe Ordinea de zi. Vă rog să supunem 
acum la vot. Eu sunt de acord cu punctul 1, respectiv D1, D2 și D3.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord punctul 1, respectiv D1, 
D2 și D3.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.r.): „Sunt de acord cu punctul 1, 
precum și D1, D2, D3.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r./lb.m.): „Sunt de acord cu punctul 1, 
D1, D2 și D3.” 
 Domnul consilier JANÓ MIHAIL (lb.r.): „Sunt de acord cu punctul 1, precum și 1, 2, 
3 diverse.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.r.): „Da, sunt de acord cu proiectul 
de hotărâre 1, respectiv D1, D2 și D3.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.r.): „Sunt de acord cu punctul 1, respectiv D1, 
D2 și D3. Mulțumesc.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r./lb.m.): „Sunt de acord cu punctul 1, 
precum și cu D1, D2, D3.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.r./lb.m.): „Sunt de acord cu 
punctele 1, D1, D2 și D3.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.r.): „Sunt de acord cu punctele 1, D1, D2 și 
D3.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.r.): „Sunt de acord cu 
punctul 1 și punctele D1, D2 și D3.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.r.): „Sunt de acord cu punctul nr. 1, la 
diverse cu D1, D2 și D3.” 



 

 

 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Sunt de acord cu punctul 1, cu 
D1, D2 și D3.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.r./lb.m): „Sunt de acord cu punctul 1, 
cu D1, D2 și D3. Vă mulțumesc.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu punctele 1, 
D1, D2 și D3.” 
 Domnul președinte de ședință COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): ”Vă mulțumesc 
mult pentru prezența la ședință. Vă urez un weekend plăcut, și ne vedem la ședința ordinară, 
cred că nu o să avem până atunci încă o ședință. La revedere.” 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a fost 
adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 29 septembrie 2020. 
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